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Novice. 

Deželni zbor kranjski. 
V drugi seji dne 8. januvarija t. 1. naznani dež glavar, 

da bo na podlagi zakona z dne 1. januvarija 1895., po ka
terem se mora v namen revizije zemljiščno-davčnega katastra 
za vsako deželo postaviti posebna komisija, treba deželnemu 
zboru izvoliti to komisijo, obstoječo iz 8 Članov in ravno to
liko namestnikov. — Poslanec P o vse in tovariši stavijo sle
deči samostalni predlog : Visoki deželni zbor naj sklene: Dež. 
odboru se naroča; a) sestaviti poljudno spisano knjižico, raz-
pravljajočo o reviziji zeniljišČno-davčnega katastra, ki se ima 
letos vršiti, v kateri naj se županstva pouče o načinu, po ka
terem se ima revizija izvršiti in kako imajo zemljisčni posest
niki pravico do pritožb, oziroma do zahtev, da se vsaj naj
hujše krivice o cenitvi odplavijo; b) poizvedovati potom žu
panstev o previsokih, krivičnih v cenitvah, na podlagi katerih 
so vcenitveni tarifi previsoko določeni; c) pozvedovati, koliko 
se je pašnikov po pomoti ali vedoma, ker je na njih tu in 
tam stalo kako drevo ali grmovje, vpisalo za gojzd, da se po 
§ 13. revizijskega zakona take parcele zopet vpišejo v prejšnjo 
kulturo ; d) vse te poizvedbe z vsemi nabranimi podatki imajo 
se izročiti v porabo deželni komisiji za revizijo katastra V 
formalnem oziru naj se ta predlog izroči v posvetovanje in po
ročanje upravnemu odseku. 

Poslanec dr. Tavčar in tovariši stavijo nastopni samo
stojni predlog: Slavni deželni zbor naj na podlagi člena 19 
deželnega reda sklene: Z ozirom na volilno reformo, kojo hoče 
vlada izvesti, izreka se deželni zbor te Vojvodine za vpeljavo 
splošne direktne volilne pravice, če bi se pa leta za sedaj do
seči ne mogla, zahteva se vpeljava splošne volilne pravice v 
skupinah kmetskih občin, mest in trgov, istotako zahteva se 
vpeljava direktne volitve v prvi skupini, toda le pod pogojem, 
da se volitev ne vrši v oddaljenih centrih, nego po posameznih 
občinah. Dalje se izreka deželni zbor, da je delavcem dovoliti 
volilno pravico, vendar pa naj se število mandatov kmetskih 
občin, ki so od nekdaj v zastopstvu prikrajšane, pomnoži za. 
isto število, katero se prizna zastopnikom delavcev. Glede na 
to, da kranjska trgovinska zbornica nima posebnega zastopnika 
v državnem zboru, kakor jih imajo celo manjše trgovinske 
zbornice, zahteva se, da se omenjeni zbornici prizna posebni 
zastopnik ter da se sploh izvrši pravična uredba volilnih okrajev. 
Odločno pa se deželni zbor izlavlja proti pomnoženju volilnih 
skupin in proti temu, da bi se novi, delavskemu stanu ne 
pripadajoči volilci z delavci vred združili v novo volilno sku
pino. — Oba predloga prideta v razpravo v prihodnji seji. 

Na poročilo poslanca K luna v imenu finančnega odseka 
be odobrita računska zaključka normalno-šolskega zaklada in 
učiteljskega penzijskega zaklada za 1 1893 , ter potrdi pro
račun poslednjega zaklada za 1 1895. Na predlog finančnega 
odseka se dovolijo pokojnine oziroma miloščine: Umirovljeni 
učitelj Janez Debelak obdrži sedanjo penzijo 600 gld ; uči
teljski vdovi M. Ferlan se dovoli na tri leta peuzija po 100 
gld.; učiteljski vdovi Kalin se podaljša miloščina 150 gld na 
tri leta; za dva otroka umrlega učitelja Lavrenčiča se dovoli 
letna podpora po 30 gld , umirovljenemu učitelju Kalingerju 
se zviša penzija na 600 gld, učiteljski vdovi Ana Jug se do
voli za tri leta miloščina po 50 gll. * 

Poslanec Luckmann poroča imenom finančnega odseka 
o računskem zaključku deželne prisilne delavnice za 1. 1893. 
Računski zaključek se odobri. Prošnja paznikove vdove Blažek 
&a miloščino se ne vsliši. 

Na poročilo poslanca K lun a imenom finančnega odseka 
odobre se računski zaključki ustanovnih zakladov za 1. 1893 
in potrde proračuni teh zakladov za 1. 1895 Vodstvu Liechten-
thunuove dekliške šole darovali se 50 gld. za napravo knjig. 

Poslanec Hr iba r poroča imenom finančnega odseka o 
računskem zaključku deželno kulturnega zaklada za 1. 1893 
Zaključek se odobri in potrdi proračun za 1. 1895 Društvu v 
varstvo vinarstva se dovoli 50 gld. polpore. -

Isti poslanec poroča o vlogi mestnega magistrata v Ljub
ljani glede prispevka za premestitev botaničnega vrta pod ti
volski grad. Poročevalec p ~) daljšem utemeljevanji prošnje pred
laga imenom finančnega odseka prispevek 500 gld. Poslanec 
baron Schvvegel povdarja važnost botaničnega vrta in pred
laga kot ptispevek 1000 gld Ko so govorili še dež. predsed. 
baron Hein, posl. Grasse l l i in posl. S tegnar , se sprejme 
predlog posl. barona Schwegla. Posl. Višn ikar poroča ime
nom finančnega odseka o računskem zaključku deželne kme
tijske šole na Grmu za 1. 1893 Poročevalec graja nejasnost 
zaključka, priporoča pa odobritev njegovo Poslanec Lenarč ič 
predlaga, da naj se računski zaključek vrne deželnemu odboru, 
da ga na novo in bolj jasno sestavi. Predlog LenarČičev zbor
nica odkloni in potrdi zaključek Posl Žitnik poroča imenom 
finančnega odseka o prošnji občine Brezovica v kamniškem 
okraji za odpis posojila 300 gld za zgradbo šole pri Sv, Tro
jici. Prošnja se odstopi deželnemu odboru v rešitev. 

Prihodnja seja je danes. 


